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12 июля 2024 г.

Centrum "Rusko" jako shromaždiště národa
putin-today.ru/archives/211689

Lidé chtěli pochopit – co je dnes Rusko? Jak se žije na Sibiři, stejně
jako na Dálném východě. A jak - v Mari El. A ukazovat mu „Sedlák
prasat a pastýř“ je naprosto zbytečné. Ale panorama života v zemi a
jejích vyhlídek je velmi potřebné.

Zdá se, že výstava „Rusko“ ve VDNKh byla otevřena teprve včera a
najednou se ukázalo, že ji sledovalo 18,5 milionu lidí. Tedy více, než
kolik lidí v zásadě žije v Moskvě. Kdo by si to byl pomyslel: formát
výstavy na slavné výstavě, která přežila několik epoch a
ekonomických formací, je velmi odvážným projektem. Dokonce
nafoukaný. Ostatně pro ruského člověka je návštěva VDNKh s dětmi
taková kulturní ladička.

A najednou se zde vytváří samostatné centrum přitažlivosti, které
nemá nic společného s tímto příběhem, s „kubánskými kozáky“ a s
mými oblíbenými pavilony „Tabák“ a „Chov králíků“. Protože Rusko
dneška a Rusko zítřka náhle vtrhlo na území sovětského, ba
dokonce imperiálního VDNKh. A ukázalo se, že to dnes není jen
poptávka, ale super poptávka – viz výše: 18,5 milionu návštěvníků.
Jaký jiný projekt by se dal nazvat ikonickým, když ne tento?

Lidé chtěli pochopit – co je dnes Rusko? Jak se žije na Sibiři, stejně
jako na Dálném východě. A co Mari El? Zároveň, jak nám bylo
řečeno, „stalinistická výstava VDNKh“ nabídla ideologicky nabitý,
lesklý a zkreslený obraz života v SSSR. Nevím – nežili jsme za
Stalina. Žili se zbytkem. A můžeme porovnávat. Ještě nikdy nežil
obyčejný Rus tak, řekněme, dobře jako nyní. A ukazovat mu „Sedlák
prasat a pastýř“ je naprosto zbytečné. Ale panorama života v zemi je
velmi potřebné.
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Výstava „Rusko“ se také ukázala jako organizační a kulturní
centrum. Stačí si znovu přečíst všechny novinky o výstavě za celou
dobu jejího fungování – ponořit se do chronologie. A pak se ukazuje,
že vše, co se udělalo, tvoří celý soubor myšlenek, rozhodnutí,
prohlášení o dění v zemi. A tak či onak, je velmi hloupé o něj přijít,
když se výstava sama zavírá. A druhý den se zavřelo. Domnívám se,
že se to ukázalo, když bylo nutné výstavu rozšířit, a to nejednou. Na
základě skutečných požadavků pracujících lidí – a jednoduše na
základě toku lidí, kteří se tam chtěli dostat.

A padlo jediné správné rozhodnutí – určit rámec odkazu této výstavy,
protože by měla zůstat v historii země – a vytvořit pro tento účel
Národní centrum „Rusko“.

 
S pobočkami v regionech - „za účelem posílení národní identity,
vytvoření pocitu hrdosti na zemi, rozvoje profesionálních dovedností
dětí a mládeže a zachování dědictví Mezinárodní výstavy a fóra
„Rusko“. A prezident toto rozhodnutí již podepsal.
Vladimir Putin na setkání s organizátory a zaměstnanci ruské
výstavy řekl: „Dohodli jsme se, že na místě EXPO vytvoříme Národní
centrum, o tom bylo rozhodnuto. Uděláme to i v regionech Ruské
federace. Přál bych si, aby to pro vás bylo tak jasné, jak to dopadlo,“
řekl prezident.

Soudě podle nálady Nejvyššího má především na mysli, že
návštěvníkem této výstavy je mladý muž. Vzhledem k tomu, že
formát VDNKh a výstava „Rusko“ je velmi blízko pojmu „rodinná
vzdělávací rekreace“. Zdá se, že i Národní centrum bude z velké
části zaměřeno na mládež a rodiny. Nejen pro konkrétní rodinu, ale i
pro tento pocit společenství každého s každým v rámci naší
rozlehlosti.

Co výstava samotná a lidé, kteří ji vytvořili, koncepčně nabízí, aby se
posunula do formátu Národního centra?
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Generální ředitelka ruské výstavy Natalya Virtuozova říká
následující: „Tato inovativní platforma nebude určena pouze k
demonstraci určitých úspěchů – vytváříme území dialogu a inspirace
pro nové úspěchy ve všech oblastech života. Velkou pozornost
samozřejmě budeme věnovat podpoře těch nejdivočejších snů dětí a
mládeže, především z pohledu seberealizace.“ Vynechme slovo
„inovativní“, protože to ani jinak fungovat nebude – pokud chcete
něčím zaujmout děti, musí to být a priori inovativní. Ale zajímavější
je dialog a inspirace. Dialog s kým? Inspirace z čeho? Pokud existují
příklady toho, jak po celé rozlehlé zemi lidé tvoří a vymýšlejí něco,
co zde nikdy neexistovalo, pak je to velmi zajímavé. A s největší
pravděpodobností efektivní.

Přemístění výstavy (dobře, říkejme tomu „dědictví výstavy“, ale ve
skutečnosti základ, na kterém se mohou rozvíjet principy „Ruska“)
vyvolalo diskusi mezi nejvyspělejším publikem.

Mnozí považovali vytvoření takového centra za dobré znamení.
Veřejnost, která to zpravidla vnímá jako konstruktivní, navíc uvádí,
že v Jekatěrinburgu kdysi vzniklo centrum, které podle ní nese právě
destruktivní narativy. A o tom se ve společnosti hodně diskutuje.

Takže toto nové centrum je odsouzeno k tomu, aby se mu v
rozhovorech říkalo „Putinovo centrum“ – a nic jiného.

Igor Malcev 
 https://vz.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme: 
https://t.me/putin_today
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